

with a 5 minute verbal summary by each member at that meeting.

(c) That the Committee give priority to the Standing Orders and procedure as per our Order of Reference.

(d) That in a letter signed by Messrs. Lefebvre, Baker and Deans, all Members of Parliament be asked to inform the Committee of any subject of interest or concern which relate to the Order of Reference together with any suggestions or recommendations for change which are to be forwarded to the Clerk of the Committee before the end of July.

(e) That the Committee may consult with the Speaker and former Speakers as well as the Clerk and former Clerks of the House.

(f) That the Committee consider, during the month of September, the desirability of making an interim report to the House on any of the subjects under review by the Committee.

(g) That the Committee should consider the possibility of appointing Sub-committees to carry out certain of the studies, at some future time.

(h) That the offers of assistance already received from the Speaker, the Clerk of the House, the Directors of the Parliamentary Centre and the Research Branch of the Library, and the Table Research Branch, should be acknowledged and taken under advisement.

(i) That the Committee should seek authority from the House as soon as possible, to engage the services of professional, stenographic and clerical staff, and to travel both within and outside Canada. Both authorities would be used only if and when required.

(j) That the Committee should consider, as soon as possible, the question of engaging someone from outside Parliament, who would act as a task co-ordinator for all of the Committee's work.

(k) That the Committee advertise, during a period of two weeks with two insertions a week in major dailies and where necessary, in weekly newspapers inviting the submission of briefs to be submitted before the end of August 1982.

(l) That a list of witnesses, suggested by the Sub-committee be circulated to the Committee and that members are invited to suggest any further witnesses.

Mr. Cullen moved,—That the Sub-committee report be amended by striking out paragraph (i) and substituting the following therefore: "That the Committee seek authority from the House for the Committee and members of the Committee to travel from place to place inside and outside Canada and that, when deemed necessary, the required staff accompany the Committee and members of the Committee."

After debate thereon the question being put on the amendment it was agreed to.

Mr. Blaikie moved,—That paragraph (j) be amended by:

1982 et être résumés verbalement en cinq minutes au cours de la séance.

c) Que le Comité accorde la première priorité aux questions ayant trait à son Ordre de renvoi avant d'étudier d'autres sujets concernant la réforme du Parlement.

d) Qu'une lettre signée par MM. Lefebvre, Baker et Deans, soit adressée à tous les députés, les invitant à informer le Comité de tout aspect émanant de l'Ordre de renvoi qui les intéressent ou les préoccupent. Les réponses, y compris les suggestions et les recommandations de changement, doivent être adressées au greffier du Comité avant la fin du mois de juillet 1982.

e) Que le Comité consulte éventuellement la Présidence, les anciens présidents et anciens greffiers de la Chambre pendant ses délibérations.

f) Que le Comité examine pendant le mois de septembre prochain la possibilité de présenter un rapport provisoire à la Chambre concernant les sujets à l'étude.

g) Que le Comité considère la possibilité de nommer des sous-comités pour effectuer certains travaux.

h) Que les offres d'aide reçues du Président de la Chambre, du Greffier de la Chambre, des directeurs du Centre parlementaire, du Service de recherches de la bibliothèque et des recherches pour le bureau, soient considérées lorsque les besoins du Comité seront établis.

i) Que le Comité demande le plus tôt possible l'autorisation de la Chambre pour s'assurer les services de professionnels, de sténographes et de commis, et pour voyager à l'intérieur et à l'extérieur du Canada. Ces deux autorisations ne seront utilisées qu'en cas de besoin.

j) Que le Comité considère le plus tôt possible la question de retenir les services d'un contractuel qui agirait à titre de coordinateur pour les travaux du Comité.

k) Que le Comité publie au moins deux fois pendant les deux prochaines semaines dans certains quotidiens importants et, s'il le faut, dans des hebdomadaires, des invitations à présenter des mémoires écrits avant la fin du mois d'août 1982.

l) Qu'une liste de témoins suggérés par le sous-comité soit distribuée à tous les membres du Comité, et que les membres soient invités à suggérer d'autres noms.

M. Cullen propose,—Que le rapport du sous-comité soit modifié en remplaçant le paragraphe *i*) par ce qui suit: «Que le Comité tente d'obtenir l'autorisation de la Chambre de voyager à l'intérieur et à l'extérieur du Canada, avec, au besoin, le personnel d'appui.»

Après débat, l'amendement, mis aux voix, est adopté.

M. Blaikie propose,—Que le paragraphe *j*) soit modifié: